
 
 
Protokoll fört vid styrelsemöte i Svensk förening för allmänmedicin på Teams 2024-11-29  
kl 09.00-13.00 

 
Närvarande 
Magnus Isacson (MI), ordförande 
Andreas Stomby (AS), vetenskaplig sekreterare 
Anders Lundqvist (AL), facklig sekreterare 
Panteha Hatefi (PH), kassör 
Linda Sandberg (LS), ledamot 
Andreas Thörneby (AT), ledamot 
Emil Péclard (EP), vice ordförande 
Åke Åkesson (ÅÅ), ledamot 
Jenny Berggren (JB), ledamot 
 
Adjungerade 
Isabelle Körner Johnsson (IKJ), kansliet 
 
Gäst: 
Harriet Wallberg kl 10.00 –11.00 

 
§ 276 
 

Mötet öppnades av ordförande. 
 

§ 277 Dagordningen fastställdes. 
 

§ 278 Föregående Att-göra-lista gås igenom med avrapportering – Det blir Sigtunastiftelsen 
9–12 sep 2025 i stället för Steningevik. 
 

§ 279 Ekonomi  
- Resultat hittills och preliminärt inför 2025 – Ser ut att gå mindre minus än 

tidigare prognoser. Tillgångar i föreningen presenteras.  
- Kongressbudget – två förslag där det dyrare handlar om att ha banketten på 

Stadshuset. Det skulle innebära ett stort risktagande och försvårar möjligheten 
betydligt att ta hem en vinst. 
Beslut: Styrelsen avråder bestämt från risktagande och fortsätter MI och PH 
kommunicerar detta med LAK. 

- Mitt-i-ST budget – Ser inte bra ut. Diskussion kring orsaker till tappet. Höjda 
arvoden med bibehållna avgifter är en stor del i detta enligt PH.  

- Medlemsansökan/avslut via SLF – ett ökat antal som förmodligen anmält sig till 
vår förening av misstag och önskat återbetalning. Oklart vad det beror på. AL 
får ganska ofta mejl om begäran av avslut vilket innebär en onödig omväg.  

- SFAM-Q extra medel för fysiska rådsmöten – den samlade rådsbudgeten kan 
täcka upp när enstaka råd överskrider sin del på 50 000 kr.  

 
 
 
 
 

 
 
 
 



 
 

§ 280 Forskning  
- Kort uppdatering NCGP – AS berättar om planeringen. Förslag om att länka ihop 

keynote - föreläsningar med workshops i schemaplaneringen. Ansökan om 
medel för internationella konferenser till Forte planeras. Meetex hemsida snart 
på plats. 

- Utlysning resestipendium till nästa nyhetsbrev planeras. 
- Nominering av Minna Johansson till SLS Prioritering sköts av IKJ. 

 
§ 281 Remisser 

- Förslag till nationell strategi inom området sällsynta hälsotillstånd 2025  
Beslut: MI besvarar kort med följande innehåll –  

• Primärvårdens främsta uppgifter i förhållande till sällsynta sjukdomar 
är dels att uppmärksamma att det är (kan vara) något sällsynt, dels att 
stå för kontinuitet och samordning för hela patientens hälsotillstånd 
inkl det som inte är kopplat till den förmodade/konstaterade sällsynta 
diagnosen. 

• Det mesta av det utredande arbetet, när misstanken har väckts, bör ske 
inom sekundärvården. 

• Dessa patienter har behov av PAL inom sekundär (och/eller tertiär) 
vård, utöver PAL inom primärvården. 

• Det saknas stöd av läkare inom vuxenhabilitering. 
 

- Ett nytt regelverk för hälsodataregister (SOU 2024_57) 
Beslut: AS formulerar ett remissvar med innehållet - Datakvalitet. Hur bra 
avspeglar det primärvårdens arbete? Tidsåtgång - vad innebär det för 
vårdproduktionen? Liten ökning av tidsåtgång leder till stora effekter. Hur 
säkrar vi data från tredje part? 
 

- Kliniskt kunskapsstöd obesitas 
Beslut: Styrelsen begär in ett underlag från allmänläkare med fördjupad 
kunskap. 
 

- Medicinsk granskning av ICD11 
Beslut: Besvaras ej. Länken publiceras i nyhetsbrev för den som är intresserad 
att lämna synpunkter.  

 
 

§ 282 Filip Sundals motion med styrelsens svar 
Beslut: Styrelsen tackar för en viktig och välskriven motion. Vi föreslår till fullmäktige:  

• att motionen bifalles och att gruppen, som motionen anger, får i 
uppdrag att ta fram en hållbarhetspolicy och presentera den på fullmäktige 
2026. 
• att Filip Sundal utses till sammankallande för en sådan arbetsgrupp, vars 
arbete utformas i samråd med styrelsen. 

 
§ 283 Frågor att diskutera med Björn Eriksson och Tommy Lundmark    

- Björn Eriksson, Socialstyrelsen – Frågor kring Socialstyrelsens roll. Erfarenheter 
från tiden i Jämtland då primärvårdens bemanning gick från katastrof till succé. 



 
 

Socialstyrelsens uppföljning av målvärdet 1/1100. Nationell digital 
listningstjänst. Obligatorisk specialistexamen hur påverkar detta. 
Socialstyrelsen? Socialstyrelsens roll gentemot andra myndigheter? 

- Tommy Lundmark, Nationella Primärvårdsrådet – lägesbild. 
 

§ 284 Återutgivning av CERs bok 
JB berättar om sina kontakter med Mediahuset. Kan inte hjälpa till med digital 
publicering. Lämnat offert på tryckning. Diskussion för och emot att se detta som ett 
uppdrag för SFAM.  
Beslut: Vi förordar att undersöka möjligheterna till digital publicering som en rimlig 
mellanväg. AT kontaktar Tankesmedjan Balans för att få veta mer om proceduren, 
kostnad etc. 
 

§ 285 Möte med Harriet Wallberg som leder behörighetsutredningen 
Kort presentation. Ett omfattande uppdrag minst sagt. Yrkesreglering för nya 
yrkesgrupper. Reglering av specialistkompetens för fler legitimerade yrkesgrupper.  
Vägar till vidareutbildning och analysera förändringsbehov i hur kvaliteten i 
utbildningen säkerställs. Krav på kontinuerlig fortbildning för legitimationsyrken och 
hur fortbildning för övriga yrkesgrupper kan tillgodoses.  
Definition på fortbildning. Ordet utbildningsinsats rimmar dåligt med kontinuerligt 
lärande. Utbildningsaktivitet vore bättre. Den individuella ST-läkarens kompetens kan 
vara svår att bedöma i avsaknad av specialistexamen. Lagar, dom finns idag. Ansatsen är 
att möjliggöra fortbildning. Huvudmannens ansvar/yrkesutövaren. Reglering 
efterfrågad. Minskat deltagande i extern fortbildning under 20 år enligt SLF.  
 
Diskussionspunkter: Finns behov av förändring av läkares ST? Ska universiteten 
involveras mera? Formella examina? Räcker dagens lagstiftning? Om inte – hur bör en 
reglering se ut? Att-och Hur-frågor har olika tidsperspektiv. 
AL redogör för SFAMs syn. MI berättar om ST som godkänns på tvivelaktiga grunder. Hur 
ska uppföljning av en eventuell ny lag gå till? Vi vill inte ha ett poängsystem. Förslag om 
att införa kriterier för fortbildning som ackrediteringsvillkor i alla vårdvalssystem och att 
dessa följ upp på VC-nivå. Om obligatorisk examen införs blir det ett stort 
omställningsarbete. Utredningen ska redovisas 30 maj. 
 

§ 286 Nominering SLS nämnd senast 13 februari 
Som ersättare för Susanna Althini föreslås Staffan Svensson. Frågan ställs till 
Fortbildningsrådet och Utbildningsrådet ang nominering till Utbildningsdelegationen. 
Notis i kommande nyhetsbrev ang intresse för ordförandeskap i 
Forskningsdelegationen.  
 

§ 287 Diskussion om riktade hälsosamtal 
Evidensläget är magert. I Danmark avstyrkte DSAM/PLO politikernas förslag om 
införande av riktade hälsosamtal av dessa skäl. ÅÅ som är kontaktperson gentemot 
Levnadsvanerådet, berättar om en studie som Magnus Nord leder som undersöker 
riktade hälsosamtal för åldersgruppen 67–84 år. Diskussionen må fortsätta om denna 
företeelse i SFAMs olika sammanhang. 
 



 
 

§ 288 Rapport från externa möten 
- Nationella kvalitetsdagen – JB berättar om positiv respons i det digitala 

formatet. Paus tills vidare på grund av ansträngande förberedelsearbete och 
osäkerhet kring arrangemanget.  

- Lipus granskning av fortbildning- AL deltar i huvudgruppen och den operativa 
arbetsgruppen. Arbetet fortsätter under våren. Positivt klimat.  

- Arbetsgruppen för allmänmedicinsk relevant litteratur - AL berättar att 
gruppens arbete är slutfört, och att Utbildningsrådet nu tar över. En 
presentation på hemsidan är nästa steg. Ska vara en dynamisk process med 
fortsatta litteraturtips. 

- Vård- och omsorganalys, Omställning till god och nära vård – PH berättar om 
erfarenheterna hittills i referensgruppen. Ylva Sandström och Oskar Lindfors 
har också medverkat. Målbilden upplevs som otydlig. Resultatet hemligt men 
rapport kommer i mars. Diskussion kring att hanteringen i regionerna präglas 
av hög abstraktionsnivå och diskussion om omfördelning av personella resurser 
och tidsanvändning saknas i det stora hela. 

- MI och Ylva Sandström har träffat Socialstyrelsen angående hur denna 
myndighet har hanterat specialistansökningar som inte hållit måttet. 

 
§ 289 Övriga frågor 

- Ett möte med KVR:s AU planeras. 
- MI berättar att kursen i överdiagnostik ser ut att kunna bli av med 23 anmälda. 
- AT berättar om ett utmattande Milleniumhaveri med många 

journalistkontakter för egen del. Övriga i styrelsen är djupt imponerade av hans 
insats. Fantastiskt bra! 

 
§ 290 Månadens nyhetsbrev 

- AL samlar in material med sikte på publicering i december. 
 

§ 291 Nästa möte 
2024-12-16 Teams kl 20.00-21.15. 
 

§ 292 Mötet avslutas 
Ordförande förklarade mötet avslutat. 
 

 

Vid protokollet  Justeras 

Anders Lundqvist  Magnus Isacson    
Facklig sekreterare  Ordförande 
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